
 
 

REFERAT AF MØDET I FÆLLESBESTYRELSEN FOR MØNSTED SKOLE OG SPARKÆR SDI. 
 

Deltagere: Uds. dato: 28. marts 2023 

Forældrerepræsentanter: Peter N. Timmermann, Anders 
Ingemann Brøns, Markus V. Lassen, Eva Maria Beier, Lotte 
Langgaard, Claus Sørensen og Jette Skovgaard Bech 

Møde nr.: 6/7 

 Mødedato: 13. april 2023 

Medarbejderrepræsentanter: Rikke Holdgaard og Hanne 
Madsen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Mønsted:  Vibeke og Cyrielle 
Sparkær: Malou og Kasper 

Kl. (til-fra): 17.30 – 20.00 

 Sted: Mønsted Skole 

Jakob Busch (ref.) 
Afbud: Vibeke, Cyrielle, Malou, Kasper 

Ref.dato: 13/4 2023 

   

 

Dagsorden: Referat: 

 1.  Nyt fra formanden Formanden har været til møde med 19 øvrige formænd 
for kommunens skolebestyrelser. Emne: økonomi og 
nøgletal, herunder:  

Skoleudsættere, udgift pr. elev, mellemformer, 
skolefællesskaber, centralisering af teknisk service 

 

Flere fra bestyrelsen har været til den kommunalt 
udbudte uddannelse for skolebestyrelser se evt. 

 

 2.  Nyt fra skolelederen Der er fortsat gang i samarbejdet med STUK i Sparkær. 
Pt. er 3 andre skoler i VK der er udtaget pga. 
karaktergennemsnit. Når resultatet af den nye 
trivselmåling foreligger sendes det rundt. 

En medarbejder stopper i Mønsted – der kan ikke 
ansættes en ny pga. økonomi.  

Der har været en ulykke i SFO – eleven er ok igen, men 
ulykken kalder på særlig opmærksomhed omkring 
adfærd ved sandkassen.  

Ledelsen har haft møde i skolefællesskabet 
(Mønsted/Sparkær, Vestfjends skole og Stoholm skole) 
se pkt. 8 

Skolelederen melder ud til forældre ang. Pæd. leders 
sygefravær i Sparkær 

 

 

 3.  Nyt fra elevrådet Udgår 

Dialog om hvordan man kan få større 
fremmøde/engagement fra elevrådene – evt fremmøde 

 



Dagsorden: Referat: 

hver anden gang. 

 4.  Udarbejde en lokal beredskabsplan for vold 
på skolen. 

Formuleringen omkring magt skal ændres/uddybes og 
evt. slettes helt 

Uddybe: Hvor og hvornår har skolen hjemmel – skolen 
har tilsyn fra 10 minutter før og 10 minutter efter. På 
skolens matrikel 

Evaluering af sanktioner: Hvem og efter hvor lang tid? 

Tilføjelserne/rettelserne laves og sendes rundt til 
godkendelse i FB 

 

 5.  Børnehaven Søløven ønsker en ophævelse af 
tiltaget om for- og eftermiddagsmad fra den 
1/6-23. 

Børnehaven tilbyder lige nu, 4 måltider i døgnet. 

 

Morgenmad, formiddagsmad, frokost, eftermiddagsmad. 

 

Børnehaven er kun forpligtet til at tilbyde morgenmad og 

frokost. Dog er det efter børnehavens ønske blevet besluttet i 

2021, at børnehaven også skal tilbyde for- og 

eftermiddagsmad. 

 

Når Pæd. faglig leder stopper til juni, har børnehaven igen et 

ønske om kun at forpligte sig på morgenmad og frokost, da der 

ellers vil gå rigtig mange pædagogiske timer i ugen til at stå i 

køkkenet og de frygter personalet vil gå ud over kvaliteten. 

 

De beder derfor bestyrelsen om ophævelse af tiltaget om for- 

og eftermiddagsmad fra d. 1/6-23 

 

Dialog: 

Det er en dårlig idé at fjerne måltider når prisen fortsat er den 

samme. Kan man lave en ny afstemning blandt forældrene? 

 

Der er lavet en koordinatorstilling i børnehaven. Ved evt. 

sygefravær, så kan en SFO-medarbejder kaldes ind - det skaber 

en udfordring for SFOerne  

 

Beslutning: 

Der skal ikke ændres i måltiderne – kan der evt. ændres i 

formiddags- og eftermiddagsmad, så det er mindre 

tidskrævende at forberede? 

 

Skolelederen undersøger om der kan gennemføres en ny 

afstemning asap  

 

 6.  Elevernes trivselsmåling 

Afventer i skrivende stund resultaterne. 

Udskudt  

 7.  Vikarpolitikken 

Kunne man genoverveje 'ingen vikar' politik? 

 
Udfordringen med at indføre en vikarpolitik vil 
være, at vi skal afskedige fastansatte 
medarbejdere for at få råd til en vikarpulje, da vi 

Punktet tages op på en henvendelse fra forælder. 

Ordning i dag: vikarerne er ansat (som en del af 2-
personers-ordning) 

Alternativ: 2-3 sabbatårselever ansættes som vikarer 
fremfor 1-2 lærerstillinger 

 



Dagsorden: Referat: 

for nuværende har valgt at bruge en "vikar" pulje 
til fastansættelse, så resultatet ved sygdom vil 
være den samme. 
 

Dialog om den eksisterende ordning: 

Det har stor pædagogisk kvalitet, at det er skolens egne 
lærere, der er vikar. 

Børnene møder aldrig en ”ukendt” voksen. Det betyder at 
læreren kender alle børnene. 

Uddannede lærere giver højere faglig kvalitet. 

 

Beslutning: 

Skolerne fortsætter med eksisterende ordning 

 

 8.  

Drøftelse af Individ eller fællesskab og 

folkeskolens rolle 

Hvad sker der når vi i skolen arbejder for 

fællesskabet og nogle forældre arbejder for 

individet.  

Hvordan får vi folkeskolen til at åbenbare 

fællesskabets fortræffeligheder i en tid, hvor 

nogle forældre bliver meget individfokuseret. 

Kan fællesskabet være med til at løse tidens 

store udfordringer med ensomhed, 

ængstelighed, usikkerhed, robusthed, 

livsduelighed m.m. 

 

  

 9.  Forslag om en generel orientering fra 
bestyrelsen f.eks. hver anden 
måned/kvartalsvis. 

 

Forslag rundsendt  

 

Dialog: 

Elevrådet kan få en rolle også 

Punktet om ”fra byerne” skal ikke prioriteres 

Konkurrence om skolenavn: Klasse-konkurrence på 
skolerne.  

Den lægges på aula. 

 

 

 10.  Trivsel på skolerne Generelt god trivsel, dog 7. årgang Mønsted skole er 
udfordret. Der er initiativer omkring årgangen med 
skolens psykolog og læringskonsulent.  

Tages med til lærerne: Kan der laves et valgfag for de 
elever, der lærer godt ved at være i bevægelse? 

 

 



Dagsorden: Referat: 

 11.  Eventuelt Informationsniveau: 

Bestyrelsen vil gerne orienteres i højere grad, f.eks. ved 
fravær, hændelser, beslutninger etc.  

 
Tilbageløb fra fællesbestyrelsens uddannelse: 
 
Dialog om hvordan bestyrelsen arbejder med tilsyn? 

F.eks. kigge principper igennem via et 
årshjul 

 
Kan der inviteres medarbejdere med på møderne. 
(skolelederen hører erfaring fra Møllehøj-skolen) 
Medarbejderrepræsentanterne spørger i faggruppen 
 
På en anden skole er der kampvalg – hvad ligger forud?    

Til kommende møde: 

• Pkt. 8 Drøftelse af Individ eller fællesskab og 
folkeskolens rolle 

•  
Kan der laves en Office konto til alle medlemmer af FB? 

Pæd. leder undersøger 

 
Næste møde 1. juni flyttes til 30. maj og forlænges til 

20.30 
 
Bubbles – priser undersøges  
 

 

 
 
 
 
 
 
 
Godkendelse som referat og beslutninger: 
 

Navn: Underskrift: 

Peter N Timmermann  

Anders Ingemann Brøns  

Markus V Lassen  

Eva Maria Beier  

Lotte Langgaard Larsen  

Claus Sørensen  

Jette Skovgaard Bech  

Rikke Holdgaard  

Hanne Madsen  

  



  

  

  

 


